UNCLASSIFIED // FeH®
Summary of Administrative Review Board Proceedings for ISN 519

The Administrative Review Board was called to order,
The Detainee entered the proceedings.

The Presiding Officer announced the convening authority and purpose of the
Administrative Review Board proceedings.

The Designated Military Officer (DMO) was sworn.

The Board Reporter, Translator, Assisting Military Officer (AMO) and Board
Members were sworn.

The Presiding Officer asked the Detainee if he wishes to make a statement under oath.
(Muslim oath offered).

The Detainee accepted taking the Muslim oath.

The Presiding Officer read the hearing instructions to the Detainee and confirmed that |
he understood.

The Assisting Military Officer presented the Notification of the Decision of the
Administrative Review Board, Exhibit EC-A, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer presented the Enemy Combatant Election Form, Exhibit
EC-B, to the Administrative Review Board.

The Assisting Military Officer read the AMO Comments from the Enemy Combatant
Election Form, Exhibit EC-B.

Assisting Military Officer: The detainee’s ARB interview was conducted on 05
September 2006. After reviewing the ARB’s purpose and procedures, the Arabic
translated Unclassified Summary of Evidence was read to the detainee. When asked if he
wanted to attend the ARB, present a written or oral statement, or have the AMO speak on
his behalf, the detainee stated he would attend the ARB and requested to have the AMO
present a written statement on his behalf. The detainee was very cooperative, polite and
cordial during the entire interview. Copies of the Arabic translated Unclassified
Summary of Evidence, as well as detainee writing templates, were provided to the
detainee upon his request. The detainee’s follow-up interview was conducted on 06
September 2006. The detainee responded to the Unclassified Summary by giving the
AMO a description of the events that occurred prior to his detention by U.S. forces. The
detainee also presented the AMO with a written statement for presentation to the ARB.
The responses and written statement were translated by the linguist and are presented

ISN 519
Enclosure (5)
Page 1 of 20

UNCLASSIFIED // =846~

0006257 2317



UNCLASSIFIED // FOTT

here within. The detainee was extremely cooperative, attentive and cordial throughout
the follow-up interview.

The Designated Military Officer presented the Unclassified Summary of Evidence,
Exhibit DMO-1, the FBI Redaction Memorandum, DMO-2, the CITF Redaction
Memorandum, DMO-3, and the Terrorist Organization Reference Guide, DMO-4, to
the Administrative Review Board,

The Designated Military Officer stated that a copy of these exhibits had been
previously distributed to the Assisting Military Officer and Detainee.

The Presiding Officer noted from the Enemy Combatant Election Form that the
detainee wanted to wait until the entire Unclassified Summary was presented before
responding.

The Designated Military Officer gave a brief description of the contents of the
Unclassified Summary of Evidence, Exhibit DMO-1, to the Administrative Review
Board.

Designated Military Officer: (3) The following factors favor continued detention: B.9)
Commitment (3.a.1) The detainee had a job with the Kuwaiti Joint Relief Committee
distributing food and clothing.

Designated Military Officer: (3.a.2) The detainee was at al Farouq Training Camp. The
detainee was in charge of delivering food to the caves.

Designated Military Officer: (3.a.3) The leader in a camp in Tora Bora, Afghanistan
assigned the detainee to work as a supply distributor.

Designated Military Officer: (3.a.4) The detainee was the supply person in charge of
bookkeeping and distributing food and weapons in Tora Bora. The detainee carried a
hand held radio and often met with Usama bin Laden. _

Designated Military Officer: (3.b) Training. (3.b.1) The detainee was identified as
someone who trained in hand weapons at al Farouq and later fought in Kandahar,
Afghanistan.

Designated Military Officer: (3.b.2) Training was conducted on numerous weapons at al
Faroug. The students received training on the Kalashnikov rifle, AKM and PK machine
gun. They also familiarized themselves with the rocket-propelled grenade.

Designated Military Officer: (3.c) Connections/Associations. (3.c.1) The detainee
became acquainted with the leader of a humanitarian organization in Herat, Afghanistan.
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De;ignated Military Officer: (3.¢.2) The leader of the humanitarian organization was a
major operator for the al Wafa Non Governmental Organization who likely transferred

large sums of money through a front company called Summit Health Club in
Afghanistan.

Designated Military Officer: (3.c.3) The detainee was in Tora Bora handing out supplies
to the mujahedin fighting there. The detainee was working for al Wafa at the time.

Designated Military Officer: (3.c.4) The detainee was seen in the Towr Khom Mountains
at the same time as Usama bin Laden.

Designated Military Officer: (3.d) Detainee Actions and Statements. The detainee stated
he would go into Afghanistan and collect a list of items to bring.

Designated Military Officer: (3.e) Other Relevant Data. During evacuation from Tora
Bora to Pakistan, the detainee and the leader of the humanitarian organization were
captured by the Northern Alliance.

Designated Military Officer: (4) The following primary factors favor release or transfer.
(4.a) The detainee continued to deny that he was ever in Tora Bora, Afghanistan.

Designated Military Officer: (4.b) The detainee claims to have no prior knowledge of
past or present terrorist activity.

The Designated Military Officer confirmed that she had no further unclassified
information and requested a closed session to present classified information relevant to
the disposition of the Detainee.

The Presiding Officer acknowledged the request.

The Presiding Officer opened the Administrative Review Board to the Detainee to
present information with the assistance of the Assisting Military Officer.

Assisting Military Officer (for the Detainee): The detainee provided the following oral
statement in response to the information in the Unclassified Summary of Evidence. The
detainee stated that he wanted to explain 1) what he was doing in Afghanistan, 2) why he
originally went there, 3) why he was in Tora Bora, and 4) to explain the events leading up
to his capture.

Detainee (through translator): I would like to clarify that I was not captured. I was sold.
I would like to change the statement, “To explain the events leading to his capture.” 1
was not captured. I was sold to the Northern Alliance. 1 would like to clarify that capture
means that I had done something wrong. I was not captured, but sold to the Northern
Alliance. There is a big difference.
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Presiding Officer: The Board takes note of this and it will be entered into the record.

Assisting Military Officer (for the Detainee): (1) The detainee said that in Afghanistan,
he worked with two people, a Chadi named Adam Ali Bakir and an Afghan named Noir
Mohamed. The three of them had a business and the project was the buying and selling
of sheep. The detainee stated that his job and responsibility in this business was the
feeding and raising of the animals. The Chadi, Adam Ali Bakir, had a car and was
responsible for buying small and young sheep from the countryside. The Afghani, Noir
Mohamed, was the one who sold the sheep once they were adults. The detainee stated
that he worked in the business for approximately a month and that the sheep business was
his only job in Afghanistan.

Board Member: Where in Afghanistan did you have this job?

Detainee (through translator): In Jalalabad.

Board Member: What brought you to Jalalabad?

Detainee (through translator): This point will be cleared in the next paragraph.
Board Member: Thank you.

Presiding Officer: Your job was to feed and care for the animals. How long did you
work at that?

Detainee (through translator): Approximately one month. We lost everything after the
Northern Alliance entered Jalalabad.

Presiding Officer: What did you feed the sheep?

Detainee (through translator): The sheep were in a farm. I fed them every day. I cleaned
them. Itook care of them and took them to the Vet when they were sick.

Presiding Officer: What did you feed them?

Detainee (through translator): During spring they ate clover and during winter they ate
hay. We added certain ingredients to the hay such as beans and salt so that the sheep
would be able to eat the hay and drink water.

Board Member: Were Adam and Noir the ones responsible for selling you to the
Northern Alliance?

Detainee (through translator): Not at all. This had nothing to do with these two people.
This happened later on.
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Board Member: Thank you.
Board Member: When did you start this job? You said it lasted about a month.

Detainee (through translator): I cannot tell you the exact date. Iwas in Afghanistan for
about 10 days before I got involved with these two people. The only time frame I
remember is that when I first came to Afghanistan in Herat, it was the falling of Herat.
The airport was attacked. That is the only time frame I remember. It took me two days
to travel to Jalalabad and about 10 days to find this job. I began this job exactly 12 days
after the attack of the airport in Herat. This should be easy for you to find out the date.

Board Member: Thank you.

Assisting Military Officer (for the Detainee): (2) The detainee stated that the reason for
originally going to Afghanistan was that he was a Palestinian refugee and wanted to find
a place for his family. He wanted to contact a UN office in Pakistan in order to obtain
identification papers but had trouble because Pakistan does not allow people to remain in
the country without legal papers. The detainee said he then went to Afghanistan and left
his family in Iran until he could find a job for himself and a home for his family. He
went to Afghanistan because he was told that the country was more lenient for people
without identification papers. The detainee stated that he arrived in Herat, Afghanistan,
the day the war started and the attacks began on the Herat Airport. The detainee said he
left Herat and spent about two days travel before arriving in Jalalabad. This was where
he worked and spent about a month there after the first attack. He remained there until
the Northern Alliance took over the city.

Board Member: Why did you flee from the Northern Alliance since you mentioned that
you were a Palestinian refugee?

Detainee (through translator): There was no mention of me fleeing from the Northern
Alliance in this paragraph. Perhaps you should clarify your question.

Board Member: Why did you flee from Herat, Afghanistan?

Detainee (through translator): I did not escape from Herat. I went from Iran to
Afghanistan through Herat. 1had to go through Herat because it is on the border of
Afghanistan and Iran. When I went to Afghanistan through Herat, I did not intend to stay
in Herat. My destination was Jalalabad. It was a coincidence that Herat was attacked the

day I arrived there.
Board Member: Thank you.

Presiding Officer: Why did you want to go to Jalalabad?
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Detainee (through translator): 1had never been to Afghanistan. I did not know
Afghanistan very well. When I was in Iran, I asked around and found out that Jalalabad
was the safest place to work in Afghanistan. Ilearned in Iran that Jalalabad was in the
countryside and that it was a very safe and affordable area with good living conditions.
Also Jalalabad is close to the Pakistani border and since I wanted to apply for legal
papers in Yemen, Pakistan, [ decided that it would be easier for me to go to Pakistan to
check on my papers. Those were my two reasons for choosing Jalalabad.

Presiding Officer: Thank you.

Board Member: This is going to sound very similar to the previous question. In your
statement you said you remained in Jalalabad until the Northern Alliance took over the
city, why did you leave when the Northern Alliance took over the city if you were a
Palestinian refugee?

Detainee (through translator): This will be covered in the next paragraph.
Board Member: Thank you.

Assisting Military Officer (for the Detainee): (3) The detainee stated the reason he was
in Tora Bora was because he was part of a mass exodus out of Jalalabad to avoid the
Northern Alliance. The detainee said that he had finished afternoon prayer when a friend
came to get him saying they had to leave. He had no idea why they were leaving or
where they were going. The detainee stated that he saw that there were other people
leaving in the same direction and some of them were running. It was only afterwards
that he found out they were leaving because the Northern Alliance was moving in on the
city. The detainee said that the Northern Alliance was capturing and killing all Arabs in
response to the mujahedin assassination of a Northern Alliance senior officer.

Detainee (through translator): I believe that the other Arabs and I were fleeing from the
Northern Alliance.

Assisting Military Officer (for the Detainee): (3) That is why it was only Arabs that were
leaving and not Afghans. The detainee said that the reason he wound up in Tora Bora
was that Jalalabad is in a mountainous region and the only safe route out of the city and
away from the Northern Alliance was towards Tora Bora. The detainee said that he was
only moving with the flow of people out of the city and into the mountains. He stated
that when they arrived it was nighttime and that was when a person named Abdul Akadus
met them. The detainee said that Abdul Akadus greeted everyone who arrived on the
mountain. The detainee was also asked if he could use or had any weapons training. The
detainee said that after this he was separated from his friends and was taken to another
cave where he was able to get some sleep. The detainee said that in the morning he was
taken to another cave where he was able to get something to eat and was also told that it
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would be some time before someone would be able to come and escort him to the border
to go to Pakistan.

Detainee (through translator): I would like to clarify something.
Presiding Officer: Please go ahead.

Detainee (through translator): In the mosque, my friend came to me asking me to follow
him. I got in his car and the only route to escape was the one leading to Tora Bora
because the Northern Alliance was coming from the opposite direction. We could not go
left or right because mountains surrounded the area. Escaping on vehicle is much faster
than escaping by foot. The routes end at the mountain. Many people took the same
route. There were women, children, and men. We left the car at the bottom of the
mountain where the route ended. I want it to be clear that I did not know that I was going
to Tora Bora. We took the route leading outside Jalalabad. I did not know that mountain
was called Tora Bora until the interrogators told me when I arrived here. I did not know
of the importance and the danger of that mountain until I got here. My perspective of
Tora Bora differed completely from the American perspective of Tora Bora. 1learned
during the interrogations after I was captured, Tora Bora was a very dangerous place
where Usama bin Laden resided and that there were a lot of mujahedin there. This is the
point I wanted to clarify.

Assisting Military Officer (for the Detainee): (3) The detainee said that while he was
there Abdul Akadus asked the detainee to record inventory of supplies as they came and
went since the detainee was the only other Arabic individual who could write. The
detainee said that he accepted as a courtesy because of the hospitality that was offered to
him and also because he was promised help in getting out of the country. The detainee
stated that he was not in charge of any food deliveries because he was not familiar with
the area and he was not able to secure or pack or tie down equipment on the mules
because it was done in a very traditional Afghani way. All food deliveries were handled
by six Afghanis who were also present at caves. The detainee said that there were no
Arabs who made any food deliveries, only Afghanis, and no weapons were stored at the
warehouse. The detainee said that if the interrogators here would ask other detainees
they would also confirm this statement.

Detainee (through translator): 1would like to clarify the word supplies. I want it to be
food supplies instead of just supplies in general.

Presiding Officer: It is noted.
Board Member: Have you had any weapons training?
Detainee (through translator): I would like to clarify this point. When I climbed the

mountain, I met this man named Abdul Akadus. He asked me whether I had any type of
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training in weapons. [ told him that I never received any type of weapons training in my
life. That was why he chose this particular place for me to stay away from danger.
Logically speaking as you know, food warehouses must be away from any type of danger
area. He asked me to go with an Afghan to a cave because it was very safe.

Board Member: That was what you told Abdul, but I am asking you as a Board member.
Have you received weapons training?

Detainee (through translator): Not at all.
Board Member: Thank you.
Board Member: What was your friend’s name who asked you to follow him in his car?

Detainee (through translator): Adam Ali Bakir. He came to me at the mosque because he
knew that I was there.

Board Member: What happened to Ali as you all were climbing up the mountain?

Detainee (through translator): Once we climbed the mountain I met with the man named
Abdul Akadus who then asked me to follow the Afghan. Abdul Akadus went to a
different place and I did not see him after that.

Board Member: Was Ali part of al Qaida, the Taliban, or some other terrorist
organization?

Detainee (through translator): I met him after I arrived in Afghanistan. There was not a
close enough relationship between us for him to divulge this type of information to me.
In fact our conversations were always about sheep.

Board Member: Thank you.

Detainee (through translator): When I went to the food warehouse, it had already been in
service. The food warehouse position was not created for me. There were six Afghans in
this warehouse and they had mules. There is very specific and traditional way to tie
mules. I was not familiar with the area for me to distribute food. Some detainees in this
detention facility were in Tora Bora. The interrogators should ask them who was
responsible for distributing food in Tora Bora. I have a strong belief that the answer will
be that the Afghans that came with the mules distributed food. I don’t know why this
allegation is against me and how it came about that I was responsible for distributing
food. I could not refuse the type of responsibility that Abdul Akadus gave me because I
needed his help. My responsibility was to record what came in and out of the food
warehouse. 1 could not refuse when he asked me to keep inventory of the food supplies.
It was not because I wanted to help him, but logically since this man was going to help
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me I could not have said no to him especially when I was sitting in the cave under his
supervision and hospitality. Also, he was going to help me get out of Afghanistan.
That’s the point I wanted to clarify.

Presiding Officer: Thank you.
Board Member: Did Abdul Akadus carry a weapon?

Detainee (through translator): When I first met him, it was dark so I could not tell if he
was carrying a weapon. I only spoke to him for about five minutes. When he visited the
cave, he did not carry a weapon, but I understood that he was responsible for that place. 1
am sure that he carried a weapon since he was responsible for that place, but I did not see
it. I do not know whether he was with al Qaida, the Taliban, or that he was just a normal
person. Ido not know him. Ido not know his connections.

Board Member: You said that this cave or warehouse, we have heard both words, was
already existing when you were brought there. Did you hear any information or did you
know what this place was for that Abdul Akadus was in charge of? What was its
purpose?

OL-25: 1do not understand the question.

Board Member: Was it there to support any specific group such as the Taliban or al
Qaida?

Detainee (through translator): This is a very important point. When we climbed the
mountain and met with Abdul Akadus, he gave me a few directives. He told me, first of
all, not to use my real name. He gave me a new name, Hudeyfa. He said not using my
real name was a safe thing for me. He also told me, second of all, not to ask anyone for
their names. He said that if I asked anyone for their names or asked questions, they
would think that [ was a spy. Naturally, I could not ask any questions. They did not say
anything in my presence probably because they did not know me. They did not know
whether I was a spy. Logically, they would not give out any secretive information in my
presence. Also, all the people that were with me were Afghans and the conversations
between Abdul Akadus and any of those Afghans were conducted in Pashtu. I do not.
understand Pashtu.

Board Member: Thank you. How long did you work for Abdul Akadus?
Detainee (through translator): I do not believe more than three weeks.
Board Member: Thank you.

Board Member: Can you spell the name that Abdul gave you?
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Detainee (through translator): Hudeyfa.
Board Member: Thank you.

Assisting Military Officer (for the Detainee): (4) The detainee said that while he was in
Tora Bora, a Kuwaiti named Fouad Rabia was also there with him. The detainee stated
that he often assisted Fouad Rabia because Rabia was in poor health and had difficulty
moving around. The detainee said that one day Abdul Akadus came with two Afghans
and took the detainee and Fouad Rabia out of the mountains and to a province called
Wazir where they stayed in a family house. The two Afghans told them to stay in the
house until they could arrange a way for them to get to the border. After staying at the
house for about a week, a pick-up truck with armed individuals came by to take them to
the border. The detainee said that during the ride they stopped at an unknown location
and were left there with some other people. The detainee said that after they were left, he
found out the people that they were left with were Northern Alliance and this was also
when he found out that he was sold for $5000 United States Dollars. The detainee stated
that someone came later on and confirmed that he was sold and said that if he had more
than $5000 United States Dollars, he would be taken to the border. The detainee said that
since he didn’t have the money he was held by the Northern Alliance. The detainee said
that later on he was turned over to United States forces.

Detainee (through translator): I would like to clarify this point. Fouad Rabia arrived a
week after I was there.

Board Member: What was Fouad Rabia’s job in Tora Bora?

Detainee (through translator): I would like to describe Fouad Rabia so that you have a
clear idea about him. Fouad Rabia joined me in the mountain. He was a fat person and
he had problems with his knee. I was helping him to go to the bathroom. He also had
some type of disease in his eye that prevented him from seeing after sunset. In Arabic
this disease is called dark supper.

Board Member: What was his job in Tora Bora?

Detainee (through translator): He did not do anything. He was just sitting there waiting
for people to help him get to the border. I only knew him for three weeks. I helped him
in the mountain because he needed help. For instance, a distance I could cross in half an
hour, I spent six hours helping him cross the mountain because our movement was at
night and he could not see or walk very well. Plus, the route we took out of Tora Bora
was a very difficult path. The only information I received from him is that he was the
director of the Kuwaiti Board of Relief. I would like the Board to take into consideration
this very important point. When I was handed to the Northern Alliance and went to
prison in Kabul, I met a young boy about 15 years old and his name was Hudeyfa. This
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was not his real name either; it was the name that was given to him. His father’s name
was Abdallah al Kuwaiti. Fouad Rabia, the person I helped, was also given the name
Abdallah al Kuwaiti. Ilearned that there were two sets of people with the same names in
Tora Bora. This was a coincidence. On the one hand, I and my friend were named
Hudeyfa and Abdallah al Kuwaiti; on the other hand, there were Hudeyfa and Abdallah al
Kuwaiti, father and son. The father was killed in Tora Bora. I do not know anything
about this allegation against me. There were thirty-two other Arabs detained in the
prison in Kabul and they are all here in this detention facility. If anyone of them were
asked, they would confirm that after the father was killed, Hudeyfa, the son was handed
over to the Kuwaiti authorities. These allegations are quite strange to me. It is possible
that the information that was gathered about Abdallah al Kuwaiti and Hudeyfa, father and
son, are being used against me and my friend because I was never associated with the al
Wafa organization. I did not have any association with any type of relief organizations. I
told the same story during the tribunal and it had been recorded. I don’t know where
these allegations came from. These allegations did not surface during the CSRT. When I
read the Unclassified, I came to the conclusion that perhaps these allegations pertained to
other people who carry the same name. This is the reason I would like to clarify this
point and I would like for you to take it under consideration.

Presiding Officer: Thank you. We note that and will take it under consideration.

Board Member: You said that Fouad Rabia was the director of the Kuwaiti Board of
Relief work or something like that. You also said that you were never associated with
any relief organization and you used al Wafa as an example. Did you ever tell anyone
that you worked with Rabia in his organization?

Detainee (through translator): This particular point has a story, a very short story. I was
handed to the Northern Alliance and taken to prison in Kabul. There I met with the
prison official who told me that there was no problem with me and that he was going to
hand me over to the Embassy. But, I am a Palestinian; I do not have any Embassy. 1 was
curious about where he was going to take me. The only solution I could think of at that
time was to tell the Afghan interrogator in Kabul that I was from Qatar and that I worked
with Fouad Rabia in his relief organization. This is the only reason why he said that I
was involved with Rabia and his organization. The truth is that I had never met Fouad
Rabia until a week later after I arrived in Tora Bora. We were handed to the Americans
and we told the truth.

Board Member: Thank you.
Presiding Officer: Does that conclude your statement?

Detainee (through translator): Yes, this concludes my written statement.
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Presiding Officer: Did you want the Assisting Military Officer to present any other
material?
Detainee (through translator): I would like to answer the allegations against me.

Presiding Officer: Please, go ahead.

Detainee (through translator): [DMO-1 (3.a.2) The detainee was at al Farouq Training
Camp. The detainee was in charge of delivering food to the caves.] I would like to
clarify this point because it is one of the irrational items on the Unclassified for many
reasons. When I went to Afghanistan, it was during the attack. In my opinion, what I
would have found logical was that this al Farouq training camp, as I learned here was part
of al Qaida, would have been the first'place to be attacked. Also, from the time I have
entered Afghanistan to the time I was handed over to the Northern Alliance, it was about
a month, a month and one half, or two months at the most. You as military personnel do
you believe that I had enough time to go to al Farouq and receive all the training
indicated in this Unclassified. One day during an interrogation, I was accused of the
same allegation and when I went back to my cell, I shouted to the detainees that I did not
want any association with whoever said they went to the al Farouq camp. A detainee
answered that he had been to the al Farouq camp and I asked him to describe al Farouq to
me since I had never been there. This was a detainee to a detainee conversation. This
detainee said that al Farouq camp was a very vast area with lots of tents where people
received training. He also said that there was a big place in that camp made of huts. The
kitchen was a hut where they all gathered to eat. They took the food from that hut from
Afghan cooks. The interrogators told me that [ was at al Farouq camp in the cave in
charge of delivering food and training. According to the statement from that detainee,
there was no cave at al Farouq. People at al Farouq received food from that hut.

Board Member: Were you ever at al Farouq training camp?
Detainee (through translator): I was never at al Farouq for the reasons I just described.
Board Member: Thank you.

Detainee (through translator): This is a lie that I was delivering food at al Farouq because
apparently from what another detainee stated, they all used to get together in one place
and the food came from a hut. That’s why I wanted to clarify that this particular point.

Presiding Officer: Thank you for the clarification. We will take that under consideration.

Detainee (through translator): [DMO-1 (3.a.3) The leader in a camp in Tora Bora,
Afghanistan assigned the detainee to work as a supply distributor.] Ihave clarified this
point previously. It was impossible for me to distribute food because of the technicality
of tying mules and that there were six Afghans responsible for distributing food. 1 did
not know the area well enough to distribute food either.
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Detainee (through translator): [DMO-1 (3.a.4) The detainee was the supply person in
charge of bookkeeping and distributing food and weapons in Tora Bora. The detainee
carried a hand held radio and often met with Usama bin Laden.] First of all, thereis a
person here, a detainee, named Fouad Rabia. He was in the same place with me during
these three weeks. During the past tribunals, I had asked to Board to provide me with the
testimony of this particular detainee who could testify that (1) during the period we were
together, I had never carried a weapon; (2) there were no weapons at the place we were.
(3) that place was a food supply warehouse that the Afghans were responsible for. (4)
Usama bin Laden had never been in that place. I am still asking for the testimony of that
person, either a written or an oral statement. I think this is my right to ask for it because
this person was with at Tora Bora for the entire three weeks and we left together.
Together we were sold to the Northern Alliance. I believe that this is a very important
and simple thing because this man is here in this detention facility. I do not know why I
was not able to have him as a witness.

Presiding Officer: I can answer that. For this proceeding we do not bring in other
witnesses.

Detainee (through translator): How about a written statement?
Presiding Officer: A written statement, yes.

Detainee (through translator): I am a prisoner and most of the time I am shackled and
locked up in my cell. I cannot go personally to that man and ask him for a written
statement. I had asked for his testimony during the tribunals with CSRT and I am asking
you again to please ask for a written statement from this person. This is a very important
witness to me. I believe it would be a simple thing for you to contact the prison officials.
It would probably take you five minutes to get this statement that would help my case. In
the first ARB, end of the year ago, my Assisting Military Officer told me that I could
provide any statement from anyone living anywhere in the world. This man is not living
in a different continent. He is here with me in this detention facility. It would probably
take him five minutes to write the statement that would be very helpful to me.

Presiding Officer: Did Fouad Rabia testify at your CSRT?
Detainee (through translator): No. I understood that he could not.
Presiding Officer: We just learned about you wanting a statement from him.

Detainee (through translator): I am sorry, but the first time we met, I told you that I
wanted a testimony from him.

Board Member: Do you mean ARB 1?
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Detainee (through translator): The first time I met this linguist and this AMO, I told them
that I had a witness in this detention facility that would be able to testify on my behalf.

Presiding Officer: Assisting Military Officer, do you have any record of that request?
Assisting Military Officer: That was from the oral statement, Sir.

Presiding Officer: We misunderstood that you wanted that statement here. Itis a
difference in the language.

Detainee (through translator): It is not necessary for that particular statement to be with
us today, but it is important that you have it in my file because it would clarify a lot of
the allegations against me.

Presiding Officer: We will ask for a statement from Fouad Rabia.

Detainee (through translator): I do hope so because this will help me tremendously.
Presiding Officer: We will do that.

Detainee: Thank you.

Detainee (through translator): [DMO-1 (3.b.1) The detainee was identified as someone
who trained in hand weapons at al Farouq and later fought in Kandahar, Afghanistan.]
This particular point is something that could not have happened at all. Is it reasonable to
consider a person in two places at the same time? This is impossible. Unless a person is
a ghost, he cannot be in two places at once. It has been proven in your file that I was
handed over to the Northern Alliance in Jalalabad and after that I went to Kabul in prison
and after that I was handed over to the Americans in Bagram. During that time, there
was no fighting in Kandahar. How is it possible that I was in prison at the same time that
I was fighting in Kandahar? This is not logical. Also, I have never been to al Farouq. I
did not know that al Farouq was in Kandahar until I arrived here.

Presiding Officer: We will take note of that and consider your statement.

Detainee (through translator): [DMO-1 (3.b.2) Training was conducted on numerous
weapons at al Faroug. The students received training on the Kalashnikov rifle, AKM and
PK machine gun. They also familiarized themselves with the rocket-propelled grenade.]

I do believe that these weapons need time to train on. I already explained that I did not
have any time to go through any type of training. I did not receive any type of training on
these weapons.
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Detainee (through translator): [DMO-1 (3.c.1) The detainee became acquainted with the
leader of a humanitarian organization in Herat, Iran.] If by this person you mean Fouad
Rabia, I previously told you how I met him. I met him a week after I climbed the
mountain. But if you mean some other person, as I said previously, I have no
connections or associations with any type of relief or organization. This is a vague
statement. I do not know whether you mean Fouad Rabia or some other person.

Board Member: With respect to Fouad Rabia, you told us here today that you met him in
the Tora Bora Mountains as you were trying to leave Afghanistan. You also told us that
you told interrogators in Kabul that you worked in Fouad Rabia’s organization. When
did you tell them you met Fouad Rabia?

Detainee (through translator): What do you mean by interrogators?

Board Member: Earlier I asked you if you had ever told anyone that you worked in
Fouad Rabia’s organization and you said that you had told interrogators in Kabul.

Detainee (through translator): By interrogators, I meant the Afghan prison personnel in
Kabul. This was before I was handed over to the Americans. There were no American
interrogators at that place. I said that [ was involved with this organization just to
provide a type of identification because I was going to be handed over to the Embassy.
And as I said previously, I am a Palestinian and there was no Embassy to hand me over
to. So to me the solution was to say that I was from Qatar and that I worked with Fouad
Rabia. Do you understand very well?

Board Member: I understand very well, but I would like to know what you told these
people with respect to when and where you met Fouad Rabia and if you worked with
him.

Detainee (through translator): Again it was not an interrogation. They did not ask me
these types of questions. They only asked for my name and where I came from.

Board Member: Thank you.

Detainee (through translator): [DMO-1 (3.c.2) The leader of the humanitarian
organization was a major operator for the A1 Wafa Non Governmental Organization who
likely transferred large sums of money through a front company called Summit Health
Club in Afghanistan.] First of all, if you have any information about this al Wafa
organization I would like to know where it is exactly. Again this is a very broad
statement because I do not know whether you are talking about Fouad Rabia or someone
else.

Presiding Officer: The statement is about Fouad Rabia.
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Detainee (through translator): I previously told you how I met Fouad Rabia. Whether he
transferred large sums of money, whether he worked for al Wafa, I am not aware of that.
The only thing he told me was that he worked for the Kuwaiti Relief Organization.

Presiding Officer: We do understand what you are saying about the second statement.

Detainee (through translator): [DMO-1 (3.c.3) The detainee was in Tora Bora handing
out supplies to the mujahedin fighting there. The detainee was working for al Wafa at the
time.] I have clarified what my job was in Tora Bora. I have no connections or
associations with the al Wafa organization.

Detainee (through translator): (3.c.4) The detainee was seen in the Towr Khom
Mountains at the same time as Usama bin Laden.] I heard about Tora Bora for the first
time here in this detention during an interrogation. This is the first time I am hearing
about Towr Khom. There was no mention of Towr Khom or this allegation during the
previous interrogations. Perhaps you could clarify Towr Khom for me. This allegation
did not surface during the tribunal and I have never heard of Towr Khom.

Presiding Officer: We will check on where the statement came from. But Towr Khom is
right on the border between Afghanistan and Pakistan.

Detainee (through translator): You have it in your file that I was not able to leave
Afghanistan to Pakistan. I only traveled from Tora Bora to the Wazir province. After
that I was handed over to the Northern Alliance. I entered Afghanistan through Iran not
Pakistan through Herat, so I do not know where the borders of Pakistan and Afghanistan
are located.

Presiding Officer: We understand.

Detainee (through translator): [DMO-1 (3.d) The detainee stated he would go into
Afghanistan and collect a list of items to bring.] First of all, what do you mean by stated?
The word stated means that I had said this. Is this true?

Presiding Officer: That is correct.

Detainee (through translator): I am responsible for every word that I have said during the
tribunal and the previous board because my voice was recorded in both occasions. Other
than that I am not responsible for any statement I did not make. First of all, I have not
talked about this point to anyone. Second of all, I have not signed any documents
pertaining to this particular statement. I do not know where this allegation came from. It
said here that I would collect a list of items which refers to some type of relief
organization and I have said to you that I do not have any associations with these types of
organizations.
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Presiding Officer: So, during your interrogation you never said this?

Detainee (through translator): Ihave no association with any type of relief organization.
I suspect that there might be a connection between certain allegations on this Unclassified
and other people who carry the same names Abdallah al Kuwaiti and Hudeyfa. Ibelieve
that the information that was gathered on these people have been applied against me.

I do not see any other logical explanation behind this.

Presiding Officer: We will try to figure that out.

Detainee (through translator): [DMO-1 (3.e) During evacuation from Tora Bora to
Pakistan, the detainee and the leader of the humanitarian organization were captured by
the Northern Alliance.] Again I have clarified that I was not captured. There is a
difference between being sold and being captured.

Presiding Officer: We note that.

Presiding Officer: You have been very courteous to us and to the Assisting Military
Officer. We note that and it shows respect for the proceeding, but I am puzzled by how
that squares with the orange outfit you are wearing.

Detainee (through translator): I would like to clarify this. I would like you to consider
certain points from a person who has been detained for five years and knows that he does
not deserve detention. The first year of detention I believed that the Board and the
interrogators were looking for the truth. That’s why I did not have any problem the first
and second year here because I know what happened to the United States was a very
dangerous situation. I also know that the United States of America had to defend itself
any way possible. There were two long years where the detainees were very patient
because we believed the situation was very important and also dangerous. But being
detained for five years is a very difficult thing and it is still continuing. Eveniflam a
detainee, I am still a human being. Let’s say that I am a criminal, [ would still be a
human being. 1believe in this country that criminals are people who have killed and
committed crimes and they go to prison, but they are still human beings. Even if I were a
criminal, I would still be a human being. To be free is one of my rights, especially when
I am completely convinced that I have not committed any crimes against the United
States. I know this about myself very well. This is one point. The second point is that
we have been subjected to hostile treatments in this detention facility and I am convinced
that you know about it. This is not secretive information; it has gone out to the press and
everyone knows about it. There is a psychological program that the detainees are
subjected to and all of you know about it. This type of program you actually train your
troops on it. Unfortunately it was not just the interrogations, but also the administration,
and the guards have been applying the same program. There is no respect for human or
religious rights and we are being subjected to humiliation. As I told you, I am still a
human being. Naturally a person can be patient the first, second and third time, but it is
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human nature to have a reaction afterwards. This is a good point and very important also
because it has something to do with security procedures that pertain to the detention
administration. They avoid any type of cooperation between the guards and the
detainees; they implement programs for the guards and make them hostile toward the
detainees. That’s why you find these types of reaction from the detainees in retaliation to
the hostility of the guards. But I did not do anything to humiliate the guards. For
example some detainees have thrown urine at the guards, I have never agreed nor have I
ever done that. I just asked for my rights based on the directives of the detention facility
for the guards. When one of the guards mistreat me and I ask for an official or his boss,
the guard doesn’t like that, and at the end the guard writes what he wishes in a statement
and consequently, I receive punishment based on the guard’s statement. For example I
am wearing this orange suit because I had a problem with my wrist. I went to the doctor
who gave me a bandage for my wrist. There were directives on the computer that when
the guards come to handcuff me that I should hold him because I shouldn’t hurt my wrist.
One of the guards came and I explained that I had pain in my wrist. The guard said, “I
don’t care.” I was very patient so he could take the handcuffs off and as he was taking
them off he twisted my hand. I was in such pain that I could not bear it. I simply
removed my hand from his. That’s all I did. I am still a human being and I do feel pain.
However, the statement that the guard had written said that I removed my hand so that I
could hit him. Of course my punishment was based upon the statement the guard wrote.
That’s why I look like a bad person today.

Presiding Officer: What color uniform were you wearing when that happened?

Detainee (through translator): White suit. I would like to say that the statements
regarding detainees’ behaviors are not true.

Presiding Officer: We note that and we will take that into consideration.

Detainee (through translator): Thank you. I would like to tell you why I do not believe
that I am threat to the United States.

Presiding Officer: Please do.

Detainee (through translator): Ido not carry any type of hostility toward the United
States. On the contrary, when I was young, I was dreaming that I would, one day, go to
the United States. I could not do that. Ido not belong to al Qaida or the Taliban because
I do not believe in the beliefs of al Qaida or the Taliban. I have elaborated upon this
clearly during my interrogation. During these five years nothing has been proven. There
is no proof that I belonged to any type of terrorist organizations or that I committed any
wrong doings. There is no other country after me. Iam a very civilized person and I do
believe that solving problems is done through communication not through fighting. I
believe in peaceful coexistence among human beings even if there is a difference of
religion or nationality. It boils down to the fact that all of us are human beings. The
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directives in my religion are very strict even during fights: you should not kill a child, a
man who does not carry a weapon, an elderly, a woman, do not cut a tree, and do not
burn a house. These are very important and crucial directives in my religion. Ifa
Muslim does any different, it does not mean that all of them are responsible for this type
of behavior. In every religion, either Christianity or Judaism, there are people who do not
follow their religion’s directives. It does not mean that all the Christians or Jews are
wrongdoers. I do not carry any hostility toward the United States and I do not have any
interest in that either. As I said before, when I was young I really wanted to go to the
United States because I have always heard that in America there is freedom, human right,
democracy, and high standards of leaving. This is a dream for any young person. As I
said before, I am a Palestinian, a refugee and I do not have a country. I have a wife, and
two boys. Ido need to find a country. I don’t have any interest any hostility against any
country. As far as my reaction toward the hostility of the guards, this is a very natural
thing. Once one gets released everything will be forgotten. I do not have any hostility
toward the United States. I am not a young person. I am not an enemy of the United
States. That is all | have to say.

Presiding Officer: Thank you for your statement. Thank you for your courtesy. Do I
understand correctly that concludes your statement?

Detainee (through translator): I would like to also tell you about my plans once I am
released.

Presiding Officer: Please do.

Detainee (through translator): Because of my personal situation that I already explained
to you, my first responsibility would be to find a country and my family that I left in Iran
and I don’t know what happened to them. I would like to persevere in finding a better
life because I have been deprived of a normal life the past five years that I have been
detained here.

Presiding Officer: Have you heard from your family by mail?
Detainee (through translator): No.

Presiding Officer: Does that conclude your statement?
Detainee (through translator): Yes. Thank you.

The Assisting Military Officer had no further questions for the Detainee.
The Designated Military Officer had no further questions for the Detainee.

The Administrative Review Board Members had no further questions for the Detainee.
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The Presiding Officer read the post-Administrative Review Board instructions to the
Detainee and adjourned the open session of the Administrative Review Board.

The Presiding Officer opened the classified portion of the session.

The Presiding Officer adjourned the classified portion of the session and the
Administrative Review Board was closed for deliberation and voting.

AUTHENTICATION

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.
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